
PROTOKOt Nr XLVII1/20i8 

Obrad XLVIII Sesji Rady Gminy Koturl 

odbytej w dniu 20 wrzesnia 20i8r 


Sesja odbyta si~ w sali konferencyjnej Urz~du Gminy w Kotuniu. 

Obrady rozpocz~ty si~ 0 godz. 14°°, a zakonczyty si~ 0 godz. 1530. 

Ustawowa liczba radnych - 15 

W sesji uczestniczyto - 13 radnych tj. 86% ustawowego sktadu rady /Iista obecnosci w zatqczeniu do 

protokotu/. 

Porzgdek posiedzen ia: 

1. 	 Otwarcie Obrad XLVIII Sesji Rady Gminy. 

2. 	 Wnioski do porzqdku obrad. 

3. 	 Informacja W6jta z dziatalnosci mi~dzy sesjami. 

4. 	 Podj~cie uchwaty w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kotun na lata 

2018-2026. 

5. 	 Podj~cie uchwaty w sprawie zmian w budzecie gminy na 2018 rok. 

6. 	 Podj~cie uchwaty w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 27.07.2018 r. dotyczqcej niepodejmo

wania zadnych dziatan typu wydanie opinii, zezwolenia, decyzji administracyjnych itp., kt6re 

mogq bye podstawq zawarcia ·umowy kupna nieruchomosci sp6tki Libella przez kontrahenta 

planujqcego dziatalnose z natury szkodliwq dla srodowiska naturalnego gminy Kotun . 

7. 	 Podj~cie uchwaty w sprawie nadanie nazwy rondu w Zeliszewie Podkoscielnym. 

8. 	 Podj~cie uchwaty w sprawie przyj~cia do realizacji zadania powiatu z zakresu zimowego utrzy

mania dr6g powiatowych na terenie Gminy Kotun. 

9 . 	 Informacja Przewodniczqcego Rady. 

10. Dyskusja, sprawy r6zne. 

11. Przyj~cie protokotu z poprzedniej sesji. 

12. Zamkni~cie Obrad XLVIII Sesji Rady Gminy. 

Ad pkt. 1 


Przewodniczqca Rady Gminy Teresa Brusniak otworzyta Obrady XLVIII Sesji Rady Gminy Kotun. 


Stwierdzita quorum. Przywitata przybytych na sesj~: radnych powiatowych Jana Kucia, Wiestawa 


Klimka i Barttomieja Kurkusa, W6jta Grzegorza G6rala, Sekretarza Gminy Joann~ J~drzejewskq, 


Skarbnika Gminy Agnieszk~ Chodowskq, Kierownika ZGK w Kotuniu Daniela Niedziatka, radc~ 


prawnego Urz~du Gminy w Kotuniu Henryka Lewandowskiego, najblizszq rodzin~ Ksi~dza Profesora 


Jana Niedziatka Pani q Teres~ Prus, sottys6w i radnych. 


Ad pkt. 2. 


Wniosk6w do porzqdku obrad nie wniesiono. 


Ad pkt. 3 


W6jt poinformowat 0 swoich dziataniach w okresie mi~dzysesyjnym: 


1. 	 Wydatem 337 decyzji, 26 zarzqdzen, 3 postanowienia. 

2. 	 W miejscowosci Jagodne zostata zakonczona przebudowa drogi. 

3. 	 Trwajq roboty na drodze w Polakach. 

4. 	 W przygotowaniu Sq drogi: ulica Armii Krajowej i tqkowa w Kotuniu oraz w Marysinie. 

Drogi w Polakach, ul. Armii Krajowej w Kotuniu, Jagodnem i w Marysinie zostanq zakonczone 



do konca listopada tego roku .. Natomiast ulica tqkowa umowny termin koncowy to maj 

przysztego roku. 

5. 	 Zakonczono rowniez z koncem czerwca przebudow~ drogi powiatowej Broszkow - Zeliszew 

Podkosciel ny. 

6. 	 Trwa remont swietlicy wiejskiej w Broszkowie . 

7. 	 Wykonawca przygotowuje si~ juz do budowy targowiska w Kotuniu. Kompletuje materiaty 

potrzebne do rozpocz~cia prac. Mamy jego zapewnienie, ze w tym roku jeszcze wykona catv 

zakres prac przewidzianych w umowie na kwot~ 250 tysi~cy zt. 

8. 	 Dzisiaj otrzymalismy informacj~ 0 finansowaniu modernizacji oswietlenia drogowego 

i b~dziemy mogli podpisac umow~ z wykonawcq. Powiadomit takze, ze petna modernizacja 

oswietlenia drogowego zostanie wykonana w miejscowosciach: Gr~zow, Broszkow, Polaki, 

Wilczonek, Albinow, Zeliszew Duzy a cz~sciowo miejscowosci Koszewnica, Ryczyca 

i Niechnabrz. 

9. 	 Rozpocz~ty si~ montaze placow zabaw i dwoch otwartych stref aktywnosci w Zeliszewie 

i Oleksinie, natomiast place zabaw w miejscowosciach Sionna i Polaki. 

10. Strazacy z Zeliszewa Duzego podpisali 	umow~ na dostarczenie nowego samochodu 

ratowniczo-gasniczego dla potrzeb jednostki. Skompletowalismy juz wszystkie jednostki 

finansujqce i udato si~ nam spiqc catv budzet tego zadan lia. Tutaj duze zastugi oprocz 

strazakow majq pracownicy naszego Urz~du. 

11. Ztozylismy wniosek 0 dofinansowanie remontu swietlicy w Zdzarze. 

12. Mamy juz komplet dokumentow i b~dziemy wyst~powac z wniosk i~em 0 wydanie decyzji 

pozwol'enia na budow~ w sprawie modernizacji ulicy Widok w Gr~zowie, ulic Ogrodowej, 

Nadrzecznej i Sosnowej w Kotuniu, drogi w Oleksinie i w Zeliszewie Duzym oraz ulicy 

Reymonta w Kotuniu, ktorq wykonujemy w ramach porozumienia z powiatem. 

Oprocz Gr~zowa to spotkalismy si~ juz ze wszystkimi mieszkancami zainteresowanymi 

przebudowq tych drag - pokazalismy zatozenia projektu i niezb~dny zakres prac. 

Zapozna lismy si~ z sugestiami mieszkancow w zakresie bezpieczenstwa czy innych zatozen 

projektowych. 

13. l\Ja biezqco uzupetniamy drogi gminne ttuczniem, destruktem czy zwirem. Konczq si~ nam 

jednak srodki finansowe przewidziane na ten cel w budzecie gminy. 

14. Z Pani q Skarbnik 31 sierpnia 	br. podpisalismy umow~ na dofinansowanie zakupu sprz~tu 

ratowniczego d:la naszych jednostek OSP. Dofinansowanie wyniosto nieco powyzej 47 tysi~cy 

ztotych z Ministerstwa Sprawiedliwosci. 

15 . W dniu 7 lipca odbyty si~ gminne zawody strazackie. 

16. W dniu 8 lipca odbyt si~ festyn rodzinny. 

17.28 lipca obchodzilismy rocznic~ akcji "Burza" 

18. 19 sierpnia juz po raz trzeci odbyty si~ Gminno - Parafialne Dozynki w Zel'iszewie 


Podkoscielnym. 


19. Od 5 do 26 sierpnia Klub Sportowy "Iskra Kotun" wraz z mieszkalncam i 11 miejscowosci 

z terenu naszej gminy real'izowali mi~dzysotecki turniej "Ponad podziatami". Przypomniat, ze 

impreza ta byta dofinansowana z Programu Rozwoju Obszarow Wiejskich . 

20. 1 wrzesnia odbyto si~ 50-lecie OSP w Nowej Dqbrowce. 

21. 2 wrzesnia odbyt si~ "Festiwal pieroga w Pierogu". 

Uwag ani pytan do sprawozdania Wojta nie zgtoszono. 

Ad pkt. 4 

Wojt Grzegorz Goral ztozyt wniosek 0 dokonanie autopoprawki tego projektu uchwaty, poniewaz od 

dnia wystania materiatow na sesj~ do dnia dzisiejszego zmienity si~ juz dane liczbowe budzetu. 



Nowy projekt uehwaty zostat z radnymi omowiony na dzisiejszym spotkaniu przed sesjq. Jesli ehodzi 

o dane zawarte w tej uehwale, to gtownie porzqdkowane Sq srodki finansowe przeznaezone na 

inwestyeje wieloletnie i tak planowane na lata 2018 - 2019 inwestyeje musza bye przesuni~te 

wezasie. 

Uwag ani pytan nie zgtoszono. 

Przewodniezqea Rady odezytata projekt Uehwaty Nr XLVII1.335 .2018 w sprawie zmiany Wieloletniej 


Prognozy Finansowej Gminy Kotun na lata 2018-2026. 


Uehwata zostata podj~ta jednogtosnie (za -13) w gtosowaniu jawnym. 


Ad pkt. 5 


Wojt Grzegorz Goral ztozyt wniosek 0 dokonanie autopoprawki tego projektu uehwaty z powodow 


takieh samyeh jak w uehwale wezesniejszej. Nowy projekt uehwaty zostat z radnyrni omowiony na 


spotkaniu przed sesjq. Jesli Sq dodatkowe pytania, to razem z Pani q Skarbnik sprobujemy na nie 


odpowiedziee. 


Uwag ani pytan nie zgtoszono. 

Przewodniezqea Rady odezytata projekt Uehwaty Nr XLVIII .336.2018 w sprawie zmian w budzeeie 


gminy na 2018 rok. 


Uehwata zostata podj~ta jednogtosnie (za-13) w gtosowaniu jawnym. 


Ad pkt. 6 


Wojt wyjasnit, ze na wst~pie przyblizy zebranym histori~ sprawy ktora jest przytoezona w petyeji, 


moze nie wszysey zebrani doktadnie jq znajq a pozniej poprosi meeenasa 0 prawne wyjasnienie 


projektu uehwaty. Na wiosn~ tego roku firma COMA z D~bego Wielkiego wystqpita z wnioskiem 


odnosnie przeznaezenia w planie zagospodarowania przestrzennego dziatek 776/7,776/6 ,776/4, 


776/3 i 776/2 w Kotuniu. Te dziatki jest to teren na ktorym swoje budowle ma firma LlBELLA, a ta 


firma eheiata zakupie ten teren od firmy LlBELLA. W tym zapytaniu byta zawarte takze pytanie, ezy 


w miejseu tym jest zawarta dziatalnose taka jak przetwarzanie odpadow. My udzielajqe informaeji 


wydalismy zaswiadezenie 23 maja 2018 r. 0 zgodnosei zmiany sposobu uzytkowania z miejseowym 


planem zagospodarowania przestrzennego. W zaswiadezeniu zawarte zostato stwierdzenie, 


ze zamierzona zmiana uzytkowania tego terenu z funkeji przetworstwa spozywezego na funkej~ 


produkeyjnq granulatu z tworzyw sztueznyeh - nie jest zgodna z ustaleniami miejseowego planu 


zagospodarowania przestrzennego wsi Kotun, uehwalonego w 2002 roku. W informaeji tej zawarto 


takze pouezenie, co mozna na tyeh terenaeh robie a co nie mozna. W skroeie oznaeza to, ze 


planowana inwestyeja przez firm~ COMA nie moze bye realizowana na wskazanyeh przez niego 


dziatkaeh. To wszystko, co w sprawie wprowadzenia do przedmiotu petyeji, natomiast aspekt prawny 


przygotowanego projektu uehwaty wyjasni juz Pan meeenas. 


- Radea Prawny Urz~du Henryk Lewandowski wyjasnit, ze petyeja to jest bardzo wazna instytueja, 


poniewaz jej zrodto umiejseowione jest az w Konstytueji. Konstytueja kazdemu obywatelowi i kazdej 


osobie prawnej pozwala sktadae petyeje, wnioski i skargi. Z definieji wynika, ze petyeja nie moze bye 


wnioskiem ani skargq. Wnioski i skargi Sq regulowane przez kodeks post~powania administraeyjnego 


i skarga jest to wyraz niezadowolenia z dziatalnosei urz~du administraeji publieznej ezy organow 


wtadzy publieznej. Wniosek jest sugestiq oezekiwania poprawy dziatalnosei tyehze organow. 


Tak wi~e petyeja jest ezyms innym niz wniosek i skarga. Zadna ustawa nie definiuje szezegotowo 


ezym jest petyeja, mozna si~ tylko domyslae z redakeji ustawy, co w szezegolnosei moze bye petyejq. 




Zatem w szczegolnosci przedmiotem petycji moze bye zqdanie zmiany przep,isow prawa, podj~cie 

rozstrzygni~cia lub innego dziatania w sprawie dotyczqcej podmiotu wnoszqcego petycj~, zycia 

zbiorowego lub wspolnej ochrony dobra wspolnego, mieszczqcych si~ w zakresie zadan 

i kompetencji adresata petycji. Do Rady Gminy Kotun wptyn~ta petycja skierowana jeszcze do innych 

organow i przedmiotem tej petycji, ktorej adresatem jest Rada Gminy Kotun, jest wezwanie 

o niepodejmowanie zadnych dziatan typu: opinii, zezwolenia, decyzji administracyjnych , ktore mogq 

bye podstawq zawarcia umowy kupna sprzedazy nieruchomosci spotki LlBELLA przez kontrahenta 

planujqcego dziatalnose z natury szkodliwq dla srodowiska naturalnego Gminy Kotun. Przyjmujqc, ze 

do kompetencji rady gminy nie nalezy zadne z wymienionych dziatan prawnych - takie zapisy mogq 

miescie si~ tylko w ustawach lub rozporzqdzeniach. Takich zapisow w tych aktach ni'e ma, zadne nie 

akty wyzszego rz~du ni,e pozwalajq radzie gminy na podj~cie dzi!atan opisanych w petycji. Dlatego ta 

petycja nie moze bye uwzgl~dniona przez rad~ gminy, bo rada gminy nie moze powiedziee, ze nie 

b~dzie realizowata zapisow ustawy, jesliby takie istniaty. Innq spraWq jest jaka ta opinia miataby bye: 

korzystna, niekorzystna. Jednak opinia musi zostae przez rad~ wydana. Natomiast w tej petycji wnosi 

si~ 0 niepodejmowanie przez rad~ zadnych opinii a to juz jest niezgodne z prawem a rada musi 

dziatae zgodnie z zapisami prawa. Dlatego tez ta petycja nie moze bye przez rad~ uwzgl~dniona. 

- Radny Leszek Gadomski stwierdzit, ze po cz~sci zgadza si~ z przedmowcq, bo czytajqc t q petycj~ 

zwrocit Pan na stow a "zadne". Gdyby byty stowa "niekorzystnej" to juz bytoby inaczej. 

Jednak w dalszej cz~sci tekstu b~dzie napisane 0 niekorzystnych rzeczach. Jesli przeczytamy ten 

fragment "dziatalnose z natury szkodliwq dla srodowliska naturalnego", czyli jest to niekorzystna 

dziatalnosC:. Z tym si~ Pan na pewno ze mnq zgodzi. 

- Radca prawny Henryk Lewandowski nie zgodzit si~ z radnym. W wyjasnieniu wskazat, ze 

o niekorzystnym oddziatywaniu na srodowisko decydujq specjalne akty prawne i to co dla 

konkretnego mieszkanca uwazane jest za szkodliwe dla otoczenia z przepisow prawa moze wynikae 

inaczej. Dlatego dla szeregu inwestycji wskazanych w ustawach sporzqdza si~ raporty oddziatywania 

na srodowisko naturalne. 

- Radny Leszek Gadomski stwierdzit, ze nie chodzi tu 0 btah q spraw~ tylko 0 przetworni~ odpadow 

czy jakqs tego typu dziatalnose, ktora narusza srodowisko naturalne. 

- Radca prawny Henryk Lewandowski stwierdzit, ze wtasnie dlatego rozporzqdzenie wymienia 

rodzaje inwestycji, ktore majq negatywny wptyw na srodowisko , jakie mogq miee negatywny wptyw 

i jakie inwestycje wymagajq operatu srodowiskowego. A w petycji pisz~ "z natury". Nie ma takiego 

okreslenia, jak inwestycja z natury szkodliwa. Szkodliwe Sq te, ktore prawo uznaje za szkodliwe. 

-Wojt stwierdzit, ze na Sali jest obecny wni'oskodawca, wi~c moze zechciatby si~ wypowiedziee w tej 

kwestii i wyjasnie podstawy powstania tej petycji. Wedtug Wojta dyskutujemy tutaj nad kwestiq, 

ktorej w rzeczywistosci nie mao Bo jesli my, jako Urzqd odpowiedzielismy f,irmie, ze nie moze na 

wskazanym terenie prowadzie dziatalnosci zwiqzanej z przetworstwem odpadow, to dla nas sprawa 

jest juz wyjasniona i zamkni~ta. Dlatego budzi si~ pytanie - skqd taka obawa i skqd petycja do Gminy 

i innych instytucji 0 niewydawanie zadnych decyzji w tej kwestii. 

- Radny powiatowy Barttomiej Kurkus stwierdzit, ze zostat wywotany przez Wojta do odpowiedzi. 

Zwrocit si~ do radcy prawnego, ktory skupit si~ na stowie petycja a nie odczytat catego tekstu. 

Moze trzeba to pismo potraktowae jako apel do wtadz. Przeciez wszyscy wiemy, ze to co jest 

prawem zabronione ni,e moze wye przez organy wtadzy wykonywane. Organy nie mogq wydawae 

decyzji niezgodnych z prawem, to jest oczywiste. Zresztq to jest takze w uzasadnieniu do uchwaty. 

Jednak biorqc pod uwag~ to wszystko, co si~ tutaj dziato w Kotuniu, jesli chodzi 0 gospodark~ 

odpadami i przyzwoleniem na to w jaki tatwy sposob na nasz teren byty one wwozone, jest 

zapobiegliwose i ta forma petycji-apelu zeby temu zapobiegae. Zgodzit si~ ze wszystkimi 

przedstawionymi argumentami, jesli chodzi 0 rozporzqdzenia i ustawy, ale w tym brakuje jednego

dobrej woli. Konstytucja tez mowi, zeby organy wtadzy swoje obowiqzki wykonywaty 

z poszanowaniem wol ,i danej spotecznosci. I w tej kwestii poprosit 0 wypowiedz mecenasa, bo zapisy 



konstytucyjne Sq najwazniejsze a tutaj interes spotecznosci lokalnej nie byt nalezycie chroniony. 

Rozmowa 0 odpadach w Gminie Kotun toczy si~ juz od kilku lat i nic w tej sprawie si~ nie dzieje 

i wtasnie stqd ta zapobiegliwose opisana w petycji. 

- Radny powiatowy Jan Kue stwierdzit, ze miat zaczqe od czegos innego, ale przedmowca 

sprowokowat jego obecne wystqpienie. Panie radny Kurkus cate nieszcz~scie dotyczqce odpadow na 

terenie Grniny Kotun rozpocz~to si~ od nieszcz~sliwej i niezgodnej z prawem decyzji Starostwa 

Powiatowego, ktorq wydat Pana kolega partyjny. Ze starostwa zostat oczywiscie usuni~ty, ale po 

niedtugim czasie Pana partia go nagrodzita catkiem wysokim stanowiskiem stuzbowym jakim jest 

dyrektorowanie w KRUS Siedlce. To tylko tyle jesli chodzi 0 spraw~ odpadow. Stwierdzit dalej, ze Pan 

mecenas w tej kwestii powinien si~ odniese przede wszystkim do obowiqzujqcego tu planu 

zagospodarowania przestrzennego, w ktorym jasno jest zapisane, ze omawiana inwestycja na tych 

terenach nie moze bye prowadzona. I zaden Wojt nie moze tego dowolnie interpretowac. 

- Radca prawny Henryk Lewandowski stwierdzit jeszcze raz, ze nie moze bye przedmiotem sporu 

czym jest petycja. Petycja nie moze bye apelem. Nast~pnie zacytowat art. 2 ustawy 0 petycjach. 

Obywatel zqda a organ albo petycj~ przyjmuje albo jq odrzuca. Nie ma tu potowicznego rozwiqzania. 

Jesli panstwo wejdziecie na strony internetowe niektorych urz~dow, to tam Sq tresci petycji 

wnoszonych przez mieszkancow i sposob ich rozpatrzenia. Mozna porownae tresci tamtych petycji 

i tej ztozonej obecnie. Roznica w zasadniczej tresci jest widoczna od razu. Jesli natomiast chodzi 

o przytoczone przez radnego Kurkusa zapisy konstytucyjne "ze organy wtadzy Sq zobowiqzane do 

dziatania zgodnie z interesem spotecznym". Zatem nie ma co zawierae tych tresci w petycji, bo organ 

wtadzy musi dziatae zgodnie z przepisami prawa i musi tez wykonywae te zapisy konstytucyjne. 

- Radny Leszek Godlewski stwierdzit, ze rzeczywiscie w pismie nie ma stowa "zqdam" ale jest 

napisane, zeby organ nie wykonywat zadnych dziatan ze szkodq srodowisku naturalnemu. 

- Radca prawny Henryk Lewandowski poprawit przedmowc~ wskazujqc, ze w petycji jest mowa 

o niepodejmowaniu zadnych dziatan z natury niekorzystnych dla srodowiska . Nie ma czegos takiego 

jak "z natury". Nie ma takich dziatan. Wczesniej to juz wyjasniat, co jest szkodliwe dla srodowiska lub 

nie mowiq przepisy prawa. 

- Radny powiatowy Jan Kue stwierdzit, ze interesowat si~ sprawq inwestycji szkodliwych dla 

srodowiska z racji wykonywanego zawodu. W rozporzqdzeniu jest wymienionych ponad 100 

inwestycji, ktore Sq szkodliwe dla srodowiska i takie, ktore mogq bye. To wszystko jest ustalone przez 

prawo, ktorego nie mozna dowolnie interpretowae. Wedtug niego odpowiedziq na petycj~ jest juz 

wczesniej wydany przez Wojta dokument, w ktorym negatywnie zaopiniowat wniosek firmy chcqcej 

zakupie nieruchomose od LI BELLI. 

- Wojt Grzegorz Goral stwierdzit, ze zauwazyt, iz wszystkim juz powoli udziela si~ taka gorqczka 

przedwyborcza, ale my stqpamy bardzo mocno po ziemi ito nie kto inny jak my walczylismy 0 to 

zeby zaprowadzie w tym miejscu jakis porzqdek. Bo zanim te wszystkie spoteczne komitety powstaty 

my juz zawiadamialismy Wojewodzkiego Inspektora Ochrony Srodowiska z prosba 0 natychmiastowq 

kontrol~ wysypiska a potem ktos wszedt na ambon~ i zaczqt gtosno mowie, i sobie przypisat trosk~ 

o zycie i zdrowie naszych mieszkancow. Wi~c to nie do konca jest taka prawda . Wskazat, ze 

interesuje si~ tym, co dzieje si~ w naszym kraju i zada pytanie na ktore nie spodziewa si~ 

odpowiedzi. Dlaczego w ciqgu 3 ostatnich lat do Polski zacz~to bye przywozonych trzy razy wi~cej 

odpadow niz do 2015 roku, z zagranicy. Kto na to pozwolit a potem zastanawiamy si~, ze gdzies 

ptonie wysypisko, ze gdzies jest hatda odpadow, ktorych nie mozna zagospodarowae. To od gory 

musi ise dobry przyktad w tej kwestii, bo jesli takie podmioty jakie dziataty na naszym terenie czujq 

si~ bezkarne, to co musi bye wyzej. Moze przyniese trzy segregatory pism i korespondencji ze 

wszystkimi stuzbami powiatu, wojewody i ministerstwa a nawet pisalismy do Premiera naszego 

kraju. Jesli nie otrzymuj~ od ministra odpowiedzi na proste pytanie, prosimy 0 interwencj~ premiera, 

ten wysyta pismo do ministra, a minister ma na w powazaniu juz kolejny rok - to 0 czym my tutaj 

rozmawiamy. Pytam si~ w jakim kraju my zyjemy - w praworzqdnym czy niepraworzqdnym. 



- Radny powiatowy Barttomiej Kurkus stwierdzit, ze jak wszyscy b~dziemy si~ oglqdali na innych, to 

b~dq za nas slanowie prawo i' za nas podejmowae decyzje. Jesli chodzi 0 prawd~, to nieszcz~sna 

decyzja zostala wydana, gdy starostwem rzqdzit PSL i to oni ponoszq win~ za to, CO si~ stato. 

Stwierdzit takie, ze Pan Piqtek nie jest jego kolegq i nikomu nie zatatwiat pracy. Jesli chodzi 

o szczerose, tD moze Pan radny powiatowy powie ile przez ostatnie 8 lat podpisat umaw na 

wykonanie pracy dla Urz~du Gminy i ile Pan na tym zarobit. 

Wi~cej uwagani pytan nie zgtoszono. 

Przewodniczcp.::a Rady Teresa Brusnilak poddata pod gtosowanie projekt Uchwaty Nr XLV111.337.2018 

w sprawie rOlpatrzenia petycji z dnia 27.07.2018 r. dotyczqcej niepodejmowania zadnych dziatan 

typu wydanieopinii, zezwolenia, decyzji administracyjnych itp., ktare mogq bye podstawq zawarcia 

umowy kupna nieruchomosci spatki Libella przez kontrahenta planujqcego dziatalnose z natury 

szkodliwq dlasrodowiska naturalnego gminy Kotun . 

Uchwata zostata podj~ta wi~kszosciq gtosaw (za-9, przeciw-O, wstrzymato si~-4) w gtosowaniu 

jawnym. 

Ad pkt. 7 

Przewodniczf:a Rady podzi~kowata wszystkim radnym, ktarzy gtosowali za modernlizacjq drogi 

powiatowej wnaszej miejscowosci. Wptyn~to to w bardzo znaczqcy sposab na wzrost 

bezpieczenstwa na teren lie naszej miejscowosci. Modernizacja zostata zakonczona budowq ronda. 

Mieszkancy naszej miejscowosci zadecydowali, aby uczcic fakt powstania pierwszego ronda w naszej 

gminie nadariem mu imienia. Po rozmowach ustalono, ze powinno ono nosie imi~ Ksi~dza 

Profesora Jana Niedziatka. Podzi~kowata Staroscie Siedleckiemu za wyrazenie zgody na ich 

inicjatyw~. Stwierdzita, ze byt zaproszony na dzisiejszq sesj~ ale nie moze w niej uczestniczyc. 

Jest natomiast na niej cztonek najbllizszej rodziny Ksi~dza Jana - Pani Teresa Prus . Nast~pnie oddata 

jej gtos. 

- Pani Teresa Prus podzi~kowata Staroscie Siedleckiemu za przychylenie si~ do prosby 0 wyrazenie 

zgody na nadanie imienia Ksi~dza Jana Niedziatka rondu w Zeliszewie Podkoscielnym. Nast~pnie 

przytoczyta z,:iorys Ksi~dza Jana Niedziatka, ktary jest takze uzasadnieniem do projektu uchwaty. 

Podzi~kowataWajtowi Gminy za przygotowany projekt uchwaty i Przewodniczqcej Rady za 

zainicjowaniestaran 0 nadanie imienia Ksi~dza Jana iNiedziatka rondu w Zeliszewie Podkoscielnym. 

Uwag ani pytan nie zgtoszono. 

Przewodniczc,:a Rady poddata pod gtosowanie projekt Uchwaty Nr XLVIII.338.2018 w sprawie 


nadania naz\¥{ rondu w Zeliszewie Podkoscielnym. 


Uchwata zostJta podj~ta jednogtosnie (za-13) w gtosowaniu jawnym. 


Ad pkt. 8 


Wajt wyjasnit, ze tak jak corocznie i' w tym roku gmina b~dzie odsniezata drogi powiatowe. 


W dalszym ci~gu nie zlecono nam usuwania gotoledzi na tych drogach. Powiat ma jakqs polityk~ 


i trzyma si~ jej bardzo uparcie. 


Uwag ani pytan nie zgtoszono. 

Przewodniczf:a Rady poddata pod gtosowanie projekt Uchwaty Nr XLV1.339.2018 w sprawie 

przyj~cia do realizacji zadania powiatu z zakresu zi ,mowego utrzymania drag powiatowych na terenie 

Gminy Kotun. 



Uchwata zostata podj~ta jednogtosnie (za-13) w gtosowaniu jawnym. 

Ad pkt. 9 

Przewodniczqca Rady Teresa Brusniak podzi~kowata radnym za 100% wywiqzanie si~ z obowiqzku 

ztozenia oswiadczen majqtkowych sktadanych na 2 miesiqce przed uptywem kadencji. 

Poinformowata takze, ze przed dniem wyborow odb~dzie si~ jeszcze jedna sesja, termin nie zostat 

jeszcze ustalony. Poprosita takze 0 wsparcie finansowe dla chorego i znajdujqcego si~ w bardzo 

trudnej sytuacji finansowej wieloletniego sottysa wsi Zdzar. Ofiary mozna sktadac do postawionej na 

stole sesyjnym puszki. Srodki zostanq przekazane niezwtocznie potrzebujqcemu. 

Ad pkt. 10 

- Radny powiatowy Barttomiej Kurkus zapytat Wojta, czy zgtaszat Panu Staroscie niedociqgni~cia 

wykonania nawierzchni rogi powiatowej Broszkow-Zeliszew. W niektorych miejscach widac 

odwarstwianie si~ asfaltu, zapadajqcq si~ kostk~ i brak barierek bezpieczenstwa rowerzystow na 

moscie. 

- Wojt wyjasnit, ze w tej sprawie nie piszq sobie z Panem Starostq pism i nie bawiq si~ w biurokracj~. 

Problemy, ktore zostaty zauwazone zostaty zgtaszane na biezqco Panu Staroscie telefonicznie. 

Zastanawia si~ skqd raptem zgtaszane Sq teraz braki barierek na moscie. Robota zostata wykonana 

zgodnie z zatwierdzonym projektem budowlanym Projekt ten przygotowato starostwo. Wytozony byt 

do publicznego wglqdu i wtedy nikt nie miat co do niego zastrzezen. Zastrzezenia zgtaszane Sq dzisiaj 

ja k j uz prace Sq za konczone. 

- Radny Jacek Wozny w imieniu klubu "ISKRA Kotun" podzi~kowat wszystkim sottysom za 

zmobilizowanie swoich mieszkancow do udziatu w turnieju wsi. Liczba sotectw biorqcych udziat 

w turnieju z roku na rok wzrasta i tym nalezy si~ cieszyc. Wyrazit poglqd, ze inne miejscowosci widzq, 

jak mozna si~ dobrze wspolnie bawic i jeszcze wygrac cos pozytecznego dla swojej miejscowosci 

i dotqczajq do turnieju. To bardzo cieszy. Wyrazit poglqd, ze turnieje wsi wejd q juz do kanonu imprez 

letnich tej gminy. Podzi~kowat takze Wojtowi oraz pracownikom Urz~du Gminy, ktorzy pomogli 

napisac projekt i dzi~ki temu organizacja tej imprezy otrzymata wsparcie finansowe w kwocie 

50 tysi~cy ztotych. Podzi~kowat takze za niespodziewane nagrody, 0 ktorych na koncu turnieju 

wszyscy si~ dowiedzieli. Wyrazit nadziej~, ze w nast~pnym roku jeszcze wi~cej sotectw zgtosi si~ do 

wspolnej zabawy. 

- Radny Barttomiej Kurkus zapytat Wojta czy znana mu jest sprawa nielegalnego wysypiska odpadow 

w Gr~zowie. 

- Radny Michat Adamczyk poprosit, aby radny Kurkus nie wprowadzat w btqd ani mieszkancow ani 

wszystkich na tej sesji. Nie jest to nielegalne wysypisko odpadow na ktore zgod~ wyrazit Wojt, a takie 

plotki rozpowszechniane Sq po okolicy, tylko rekultywacja starych wyrobisk kopalnianych na ktore 

zgod~ w formie decyzji wydat marszatek wojewodztwa. Wystarczyto tylko przyjsc do urz~du 

i zapytac, jednak niektorzy wolq niezdrowq sensacj~. 

- Radny Barttomiej Kurkus wskazat, ze na to miejsce zwozone Sq odpady. 

- Wojt wyjasnit, ze wtasnie w taki sposob odbywa si~ rekultywacja, ze w powstate doty pozwirowe 

nawozi si~ gruz remontowy oraz inne odpady wymienione w decyzji 0 rekultywacji. Catosc 

przysypuje si~ ziemi q uprawna i zagospodarowuje si~ wedtug uznania. 

- Radny Michat Adamczyk dysponujqc kopi q decyzji 0 rekultywacji odczytat rodzaj odpadow, ktorymi 

zapetniane Sq wyrobiska: state odpady z wydobycia kopalin, odpady zwiru, skat, kamienie, zuzel 

granulowany, zuzle odlewnicze, wybrakowane materiaty budowlane w tym cegty, ttuczka szklana 

i ceramiczna, odpady z czyszczenia piecow itp. 

- Wojt poinformowat takze, ze jesli mieszkancy widzq cos niepokojqcego w swojej okolicy a dotyczy 

to ochrony srodowiska, to instytucjq odpowiedzialnq za ochron~ srodowiska jest Wojewodzki 

Inspektorat Ochrony Srodowiska w Minsku Mazowieckim. To tam powinny dzwonic i alarmowac 



w sprawie swoich wqtpliwosci. Nie za wszystko, co si~ dzieje na terenie Gminy odpowiada W6jt. 

Wielokrotnie byt na miejscu zwirowiska w Gr~zowie, niekiedy nawet z policjq. Jednak jezeli juz 

omawiamy sobie swoje obowiqzki, to przypomn~ Panu Radnemu, ze prawo m6wi iz kazdy, kto 

podejmie informacj~ 0 czynie zabronionym powinien to zgtosie odpowiednim stuzbom. A kt6re to 

stuzby, to mozna to ustalie dzwoniqc do urz~du, na policj~ czy tez przeczytae w internecie. 

Dzisiaj jakos wszyscy sobie zatozyli, ze przychodzq do urz~du i niech si~ inni zajmq tq spraWq i jq 

rozwiqzq. 

- Radny Michat Adamczyk zapytat radnego powiatowego Barttomieja Kurkusa od kiedy wie 

o omawianej wtasnie sprawie i co w tej sprawie zrobit. 

- Radny Barttomiej Kurkus stwierdzit, ze juz od jakiegos czasu. 

- Radny Michat Adamczyk zapytat dalej radnego powiatowego Barttomieja Kurkusa co w tej sprawie 

zrobit, czy napisat pismo do WIOS, czy zawiadomit jakies inne organy wtadzy. W koncu dlaczego 

wymaga zatatwiellia tej sprawy przez rad~ gminy. 

- Radny powiatowy Barttomiej Kurkus stwierdzit, ze nie wymaga zatatwienia tej sprawy przez rad~ 

gminy, ale mi~dzy innymi i rada gminy powinna si~ zajqe tq sprawq. Stwierdzit tez, ze za 

posrednictwem starostwa przekaze t q informacj~ do WIOS. A najlepiej jest robie tak jak gmina robi 

i uchylae si~ od odpowiedzialnosci. 

- W6jt Grzegorz G6ra l stwierdzit, ze urzqd nie uchyla si~ od odpowiedzialnosci w tej sprawie. 

Wystarczyto tylko przyjse i poprosie 0 dokumenty, kt6re dotyczq tej sprawy. Jesli Pan rad ny sobie 

zyczy naocznie zobaczye segregator tej sprawy, to jestem w stanie dostarczye go na najblizszq sesj~. 

Stwierdzit, ze urzqd zajmuje si~ tq sprawq nie tylko od kilku tygodni, ale od samego poczqtku 

rekultywacji. W tej sprawie jest ztozone zawiadomienie do prokuratora i do WI OS. Stwierdzit takze, 

ze skoro Pan radny Kurkus twierdzi, ze WIOS nie radzi sobie ze swoimi obowiqzkami, to zapytat czy 

radny wie, kto nadzoruje prac~ WIOS. 

- Radny powiatowy Barttomiej Kurkus stwierdzit, ze Wojewoda. 

- W6jt Gminy kontynuujqc wypowiedz zapytat, dlaczego wojewoda nie wyciqgnie konsekwencj i 

prawnych wobec opieszatosci w pracy swoich podwtadnych lub ztego wykonywania przez nich 

obowiqzkow. 

- Sottys wsi Wilczonek Marzena Kowalczyk zapytata, czy na nasze sobotnie sktadowisko jest 

ograniczona ilose wwozu odpad6w jednorazowo. Bo ostatnio byty problemy z ich przyj~ciem. 

- W6jt wyjasnit, ze nie styszat 0 takich przypadkach. Wie jednak, ze odpady powinny bye 

posegregowane. Wielkose pewnie tez ma znaczenie w przypadku bardzo duzej ilosci, bo bye moze 

nie Sq w stanie tak duzej ilosci przewiese winne miejsce. Zapyta podmiot odbierajqcy odpady, co 

byto powodem odmowy przyj~cia ich na PSZOK. 

- Sottys wsi Koszewnica Zbigniew Czarczynski korzystajqc z obecnosci na sesji radnych powiatowych 

poprosit 0 wykoszenie poboczy przy drogach powiatowych. 

- Sottys wsi Pienki Irena Mielczarek poparta przedmowce i dodata koniecznose zatatania jeszcze 

w tym roku dziur w drodze powiatowej do Koszewnicy. Zapytata takze jak wyglqda sprawa so llar6w 

i paneli fotowoltaicznych na kt6re kiedys zawierane byty umowy. 

- W6jt wyjasnit, ze umowy zawierane byty na wykonanie ekspertyz dotyczqcych zastosowania 

w konkretnym przypadku wtasciwych zamiennik6w ciepta. Liczymy na to, ze klaser energii, kt6ry 

zostat przez nas stworzony ruszy kiedys i b~dziemy mogli w tej sprawie ztozye wniosek i uzyskae 

dofinansowanie. 

- Radna Barbara Kwiejda zapytata czy wptyn~ty pieniqdze za sprzedaz dziatki po aptece i co zostato za 

nich zrobione w Kotuniu. 

- W6jt wyjasnit, ze nie zostatby zawarty akt notarialny sprzedazy, gdyby pieniqdze nile trafity na konto 

Urz~du Gminy. Na co zostaty wydane, to moze sobie Pani wybrae: budowalismy ulic~ Walczewskiego 

i Stonecznq, w roku 2015 za kwot~ ponad milion ztotych dokonalismy termomodernizacji budynku 

Zespotu Oswiatowego, dotozylismy powiatowi do drogi powiatowej tez prawie milion ztotych, 



wybudowalismy boisko ze sztucznq nawierzchniq przy ZO, za pot miliona ztotych zmodernizowalismy 

oswietlenie drogowe i teraz zadat Pani radnej pytanie - na ktorq z tych inwestycji chce Pani wskazac 

wydane srodki za sprzedaz dziatki. Nie pomi~ta obecnie kwoty, jest to do sprawdzenia, ale wynosita 

ona okoto 140-150 tysi~cy ztotych. Wybor inwestycji na ktorq poszty te pieniqdze pozostawiam Pani 

do wyboru. 

- Radna Barbara Kwiejda przypomniata, ze nie sktada tego pytania od siebie, tylko jeden 

z mieszkancow prosit jq 0 to, aby zapytata w tej sprawie. Ustyszata na nie odpowiedi i przekaze jq 

za interesowa nem u. 

- Radna Hanna Pieczara zapytata radnych powiatowych czy juz w tym roku zakonczono tatanie dziur 

na drogach powiatowych, bo i w jej okolicy jest jeszcze sporo takich ubytkow w drodze. 

- Radny powiatowy Barttomiej Kurkus stwierdzit, ze tatanie dziur w tym roku juz si~ zakonczyto, 

ale zgtosi t q spraw~ staroscie. 

- Sottys wsi Bojmie Antoni Chojecki przypomniat, ze i na jego terenie jest taka droga powiatowa, 

na ktorej betonowk~ wykonano w czynie spotecznym. Teraz jest ona juz potamana i od wielu lat 

upomina si~ 0 jej modernizacj~. Jest to oczywiscie droga powiatowa . To samo dotyczy drobnych 

napraw czy uzupetnienia brakow w oznakowaniu czy wykonaniu dalszej cz~sci nieszcz~snego 

chodnika w Bojmiu. 

- Radny powiatowy Jan Kuc stwierdzit, ze w tym roku Gmina Kotun zyskata najwi~cej ze wszystkich 

innych gmin z powiatu siedleckiego. Nie miat odwagi prosic starosty 0 wi~cej. Wszystko w swoim 

czasie. Niektorych spraw nie da si~ przeskoczyc. Teraz na kazd q robot~ i na kazdy zakup musi byc 

przeprowadzony przetarg. Dlatego na niektore sprawy czeka si~ tak dtugo. 

- Radny Barttomiej Kurkus potwierdzit wystqpienie swojego przedmowcy. Procedury zakupowe 

trwajq bardzo dtugo, ale b~dzie monitowat do starosty w sprawach 0 ktorych wspominat Pan sottys. 

Wskazat takze, ze w programie "Czyste srodowisko" Sq nie tylko doptaty do wymiany piecow ale 

mozna otrzymac srodki na termomodernizacj~ nowo budowanych domow. Zapytat takze ile umow 

udato si~ gminie zrealizowac w ramach programow w ktorych aplikowata wnioski przez ostatnie 

cztery lata. 

- Wojt wyjasnit, ze juz kiedys odpowiadat Panu radnemu za to pytanie. Robilismy nabor dwa razy 

i dwa razy nie udato si~ skompletowac odpowiedniej ilosci ch~tnych. Wartosc prac na jaka 

oszacowano ztozone wnioski byta znacznie mniejsza niz minimalne wymagania wnioskowe. Dlatego 

tez zaproponowalismy mieszkancom, aby sami starali si~ sktadac pojedyncze wnioski w WFOSiGW. 

Jezeli uda nam si~ ztozyc kolejny wniosek w partnerstwie z innymi gminami, to na pewno to zrobimy. 

- Radny Leszek Gadomski zapytat radnego powiatowego Jana Kucia dlaczego jeszcze nie ma luster na 

skrzyzowaniu w Zdzarze, 0 ktore prosit juz wczesniej . 

- Radny powiatowy Jan Kuc stwierdzit, ze w starostwie uznano, ze nie jest ono niezb~dne w tym 

wskazanym przez Pana miejscu. Co si~ natomiast tyczy catej dyskusji i przytykow na dzisiejszej sesji, 

to chciatby powiedziec, ze nie wystarczy wymagac od innych zatatwienia naszych spraw. 

Potrzeba jest przede wszystkim zaczqc wymagac od siebie i osobiscie zrobic cos dla siebie i innych. 

- Radny powiatowy Wiestaw Klimek stwierdzit, ze nie jest on od uprawiania polityki tylko 

od stuchania mieszkancow i pracy. Ze wszystkimi sprawami, z ktorymi zwracali si~ do niego 

mieszkancy starat si~ zatatwic lub przekazac do odpowiednich organow. Ustyszat dzisiaj stwierdzenie, 

ze niektorzy siedzq na sesji i nic si~ nie odzywajq. Lepiej robic niz mowic. Nie trzeba tez krzyczec czy 

si~ ktocic, bo ttumaczq si~ winni. Jesli b~dziemy wymagac od siebie tego, co wymagamy od innych to 

nie b~dzie u nas tak ile. 

- Sottys wsi Koszewnica Zbigniew Czarczynski potwierdzit stowa swoich przedmowcow odnoszqce si~ 

zaangazowania si~ osobistego w zycie wsi. Nie wystarczy na radzie wstac i mowic 0 bolqczkach wsi. 

Trzeba jeszcze samemu postarac si~ szybszy rozwoj swojej miejscowosci a nie liczyc na to, ze inni to 

za nas zrobi q. Trzeba zaczqc wymagac najpierw od siebie, potem dopiero od innych. 



Ad pkt. 11 

Protok6t z poprzedniej sesji zostat przyj~ty wi~kszosciq gtos6w (za-13, wstrzymat si~ - l) w gtosowaniu 

jawnym. 

Ad pkt. 12 

Wobec wyczerpania porzqdku posiedzenia Przewodniczqca Rady podzi~kowata wszystkim zebranym 

za obecnosc i udziat w obradach sesji. Nast~pnie zamkn~ta Obrady XLVIII Sesji Rady Gminy Koturl. 

Elzbi ta Jastrz~bska 


